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La şedinţa ordinară a Consiliului Local al Municipiului Arad, care a avut loc în data de 

25 septembrie 2024, au fost prezenți 23 consilieri locali din totalul de 23, din care 18 
consilieri prezenți în sală de ședință (dna Aur Csilla, dl. Barb Petru-Nistor, dl. Buruc Cosmin-
Alexandru, dl. Cheșa Ilie, dl. Chifa Ioan, dl. Costea Ioan-Cătălin, dl. Curcanu Dorian-Florin, 
dl. Faur Lazăr, dl. Galea Cristian-Aurel, dl. Ilioni Florin, dl. Korodi Dan-Andrei, dl. Mariș 
Florin, dl. Mayer Siegfried-Emeric, dna Naaji Antoanela-Luciana, dna Săbău Daniela-Arieta, 
dl. Stana Florin-Sebastian, dl Toma Ovidiu, dna Waas Liliana-Viorica) și 5 consilieri locali 
(dl. Bognar Levente-Grigorie, dl. Fordon Decebal-Ciprian, dl. Gaman Ioan, dna Horvath 
Julia, dna Vornicu Dorina-Stela), prin platforma on-line de videoconferință Join Zoom 
Meeting. 

Şedinţa a început la ora 15,00 şi s-a încheiat la ora 15,42. 
Şedinţa a fost condusă de către doamna consilier Waas Liliana-Viorica.  
Au participat din partea executivului: dl. viceprimar Faur Lazăr (delegat primar 

conform Dispoziției Primarului Municipiului Arad nr. 2129/16.09.2024), dl. viceprimar Cheşa 
Ilie, dna Stepanescu Lilioara, secretar general, dl. Ciurariu Sorin, arhitect - șef,  dna Florea 
Liliana, director executiv al Direcției Edilitare, dl. Szuchanszki Ștefan, director executiv al 
Direcției Patrimoniu, dl. Neamțiu Pavel, director executiv al Direcției Venituri, dl. Toma 
Adrian, director general al Direcției Generale Poliția Locală, dna Stoica Olimpia, șef serviciu, 
Serviciul Buget, dna Balaș Mihaela, șef serviciu, Serviciul Evidență și Administrare Domeniul 
Public,  dna Ardelean Claudia, consilier juridic, Serviciul Evidență și Administrare Domeniul 
Public, dl. Barbeș Adrian, referent, Serviciul Investiții, Energetic, dna Radu Carmen, șef 
serviciu, Serviciul Financiar Contabilitate, Contabilitatea Proiectelor, dl. Sălăjan Lucian, 
consilier juridic, Serviciul Cadastru Intravilan și Carte Funciară, dl. Căpriceană Gabriel, 
consilier, Serviciul Dezvoltare Urbană și Protejare Monumente, dl. Florescu Laurențiu, 
consilier, Serviciul Dezvoltare Urbană și Protejare Monumente, dna Ralu Cotrău, consilier, 
Compartimentul Relaţii Mass-Media,  dl. Alex Popa, consilier, Serviciul Relații Externe, 
Protocol Instituțional, dl. Maruşca Florin, consilier, Serviciul Relații Externe, Protocol 
Instituțional, dl. Todinca Cristian, referent, Compartimentul Relaţii Mass-Media, dl. Cotuna 
Cristian, inspector de specialitate, Cabinet Viceprimar, dna Bătăneanț Denisa, consilier 
Compartimentul Guvernanță Corporativă, dna Ispas Florina, consilier, Serviciul 
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Administrație Publică Locală,  dl. Cotuna Emanuel, consilier juridic, dna Domilescu Ionela, 
consilier, dna Popa Carmen, consilier în cadrul aceluiaşi serviciu.  

Alți participanți: 
-presa: dna Ambruș Sorina, ”Aradon/Jurnal Arădean”, dna Medeleanu Raluca, ”Special 
Arad.ro”, dna. Bognar Maria Tunde – ”Nyugati Jelen.com”, dna Gavra Claudia ”Arq.ro”; 
- alții: dl. Rabi Gabriel, dna. Coșarbă Cristina, dna. Telescu Loredana,  dl. Gubernu Andrei 
Laurențiu, dna. Vujde Roxana, dna. Rutkanskaite-Moț Aiste, dl. Moți Marius,  dl. Neamțiu 
Sorin Ioan, dl. Buda Sorin, dna Trînc Cristina, dna Roșu Raluca, dna Răpcău-Gaube 
Ramona Elena, dna Dârlea Eszter Ana Rut și dl. Sebastian Bulumac, părinți ai unor elevi de 
la Liceul Național de Informatică. 

Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea în site-ul Primăriei Municipiului 
Arad, prin afişare pe panoul de afişaj de la intrarea în Primăria Municipiului Arad, în data de 
19.09.2024, a Dispoziţiei Primarului Municipiului Arad nr. 2149/19.09.2024, prin 
comunicarea tuturor reprezentanţilor mass-media acreditaţi,  a convocatorului, cuprinzând 
data, ora, locul şedinţei, ordinea de zi şi documentele înscrise pe ordinea de zi. La dosarul 
prezentei şedinţe sunt arhivate dovezi obiective în acest sens.  

Consilierii locali, primarul, viceprimarii, secretarul general, precum şi toţi responsabilii 
din executiv, societatea civilă, precum şi reprezentanţii mass-media au primit documentele 
şedinţei, avizele comisiilor de specialitate şi amendamentele formulate de consilieri. 

Convocarea şedinţei s-a asigurat prin punerea la dispoziţie fiecărui consilier, în ziua 
de 19.09.2024, a invitaţiei la şedinţă, cuprinzând data, ora şi locul desfăşurării acesteia, 
precum şi ordinea de zi. 

Documentele înscrise pe ordinea de zi au fost puse la dispoziţie în data de 
19.09.2024, în format electronic şi transmise prin poşta electronică tuturor aleşilor locali, 
funcţionarilor publici implicaţi, presei ş.a. 

În cadrul acestei ședințe,  am consemnat următoarele : 
Dl. Faur L: - Imnul de Stat! 
(n.n. În cadru solemn este ascultat Imnul Național al României).  
Dl. Faur L: - Doamnelor și domnilor, stimați consilieri, față de ordinea de zi pe care ați primit-
o, dacă mai sunt alte propuneri? Dacă nu, supun spre aprobarea dumneavoastră această  
 

Ordine de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre nr. 433/2024 privind aprobarea documentației de urbanism 
Plan Urbanistic Zonal (P.U.Z.) aferent obiectivului de investiție: ,,Zonă depozitare 
și activități comerciale”, Municipiul Arad, intravilan, pe parcela identificată prin C.F. 
nr. 310960 – Arad, Proprietari/Dezvoltatori: Balaj Roland Raymond, Balaj 
Magdalena Lucica, Ursoi Ioan și Ursoi Rodica, Proiectant general: S.C. Arhitectonic 
S.R.L.- inițiativa primarului. 

2. Proiect de hotărâre nr. 511/2024 privind aprobarea indicatorilor-cheie de 
performanță la contractele de mandat ale administratorilor de la întreprinderile 



Procesul-verbal și stenograma ședinței ordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din data de 25.09.2024 
 

  

PREŞEDINTE  DE ŞEDINŢĂ SECRETAR GENERAL 

WAAS Liliana  

 

STEPANESCU Lilioara    

VERIFICAT – ŞEF SERVICIU 

CZIBRIK Monica 

Consemnat şi tehnoredactat 

POPA Carmen  

 

 

 

3 

publice aflate sub autoritatea Consiliului Local al Municipiului Arad - inițiativa 
primarului 

3. Proiect de hotărâre nr. 409/2024 ediția 1 revizia 1 privind aprobarea Studiului nr. 
63941/ 24.07.2024 privind delegarea prin concesiune a gestiunii Serviciului public 
pentru organizarea, amenajarea, întreținerea și exploatarea parcărilor cu plată din 
municipiul Arad, a parcărilor de reședință, a parcărilor de tip Fast Park și a activității 
de ridicare, transport, depozitare și eliberare a vehiculelor staționate 
neregulamentar, precum și a vehiculelor fără stăpân și abandonate din municipiul 
Arad – inițiativa primarului 

4. Proiect de hotărâre nr. 410/2024 ediția 1 revizia 1 privind aprobarea documentației 
de atribuire a Serviciului public pentru organizarea, amenajarea, întreținerea și 
exploatarea parcărilor cu plată din municipiul Arad, a parcărilor de reședință, a 
parcărilor de tip Fast Park și a activității de ridicare, transport, depozitare și 
eliberare a vehiculelor staționate neregulamentar, precum și a vehiculelor fără 
stăpân și abandonate din municipiul Arad – inițiativa primarului. 

5. Proiect de hotărâre nr. 512/2024 privind alipirea unor imobile situate în Municipiul 
Arad, strada Nicolae Daraban, nr.2A, înscrise în CF nr. 329003 Arad și CF nr. 
356104Arad - inițiativa primarului. 

6. Proiect de hotărâre nr. 513/2024 privind alipirea unor imobile situate în Municipiul 
Arad, strada Macedoniei, nr.14-16, înscrise în CF nr. 356601 Arad, CF nr. 356604 
Arad și CF nr. 356606 Arad- inițiativa primarului. 

7. Proiect de hotărâre nr. 514/2024 privind aprobarea documentației cadastrale de 
dezlipire a unui imobil, proprietatea privată a Municipiului Arad, situat în Municipiul 
Arad, înscris în CF. nr. 366425 Arad - inițiativa primarului. 

8. Proiect de hotărâre nr. 515/2024 privind aprobarea documentației cadastrale de 
modificare a suprafeței imobilului situat în Municipiul Arad, str. Trenului, nr.132 - 
înscris în CF nr. 353399 Arad - inițiativa primarului. 

9. Proiect de hotărâre nr. 516/2024 privind aprobarea documentației cadastrale de 
dezmembrare a unui imobil aflat în proprietatea privată a Municipiului Arad, situat 
în Municipiul Arad str. Câmpul Liniștei, nr. 29-33, înscris în CF. nr. 362649 Arad - 
inițiativa primarului. 

10. Proiect de hotărâre nr. 517/2024 privind aprobarea procesului-verbal/stenogramei 
ședinței publice extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din 6 
septembrie 2024 – inițiativa primarului. 

11. Proiect de hotărâre nr. 518/2024 privind aprobarea procesului-verbal/stenogramei 
ședinței publice extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad din 30 august 
2024 – inițiativa primarului. 

12. Proiect de hotărâre nr. 519/2024 privind alegerea președintelui de ședință pentru 
luna octombrie 2024– inițiativa primarului. 

13. Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea Consiliului 
Local al Municipiului Arad. 
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14. Notificări diverse, corespondență adresată Consiliului Local al Municipiului Arad. 

15. Interpelări, întrebări, petiții, declarații politice şi alte probleme supuse atenţiei 
Consiliului Local al Municipiului Arad. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 522 a Consiliului Local al Municipiului Arad . 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 
Dl. Faur L: - În acest caz, doamna președinte, vă rog! 
Dna Waas L: - Mulțumesc! Bună-ziua, vă spun din nou! Punctul nr. 1 de pe ordinea de zi 

1 
Proiect de hotărâre nr. 433/2024 privind aprobarea documentației de urbanism Plan 

Urbanistic Zonal (P.U.Z.) aferent obiectivului de investiție: ,,Zonă depozitare și 
activități comerciale”, Municipiul Arad, intravilan, pe parcela identificată prin C.F. nr. 

310960 – Arad, Proprietari/Dezvoltatori: Balaj Roland Raymond, Balaj Magdalena 
Lucica, Ursoi Ioan și Ursoi Rodica, Proiectant general: S.C. Arhitectonic S.R.L.- 

inițiativa primarului 

Dna Waas L: -  Supun la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate - 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 523 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate de voturi pentru. 

2 
Proiect de hotărâre nr. 511/2024 privind aprobarea indicatorilor-cheie de 

performanță la contractele de mandat ale administratorilor de la întreprinderile 
publice aflate sub autoritatea Consiliului Local al Municipiului Arad 

 - inițiativa primarului 

Dna Waas L: - Supun la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 524 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate. 

3 
Proiect de hotărâre nr. 409/2024 ediția 1 revizia 1 privind aprobarea Studiului nr. 

63941/24.07.2024 privind delegarea prin concesiune a gestiunii Serviciului public 
pentru organizarea, amenajarea, întreținerea și exploatarea parcărilor cu plată din 

municipiul Arad, a parcărilor de reședință, a parcărilor de tip Fast Park și a activității 
de ridicare, transport, depozitare și eliberare a vehiculelor staționate 

neregulamentar, precum și a vehiculelor fără stăpân și abandonate din municipiul 
Arad – inițiativa primarului 

Dna Waas L: - Supun la vot.  Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 525 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 
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4 
Proiect de hotărâre nr. 410/2024 ediția 1 revizia 1 privind aprobarea documentației 

de atribuire a Serviciului public pentru organizarea, amenajarea, întreținerea și 
exploatarea parcărilor cu plată din municipiul Arad, a parcărilor de reședință, a 

parcărilor de tip Fast Park și a activității de ridicare, transport, depozitare și 
eliberare a vehiculelor staționate neregulamentar, precum și a vehiculelor fără 

stăpân și abandonate din municipiul Arad – inițiativa primarului 

Dna Waas L: - Aici avem și două amendamente. Vă rog! 
Dna Naaji A: - 1. Amendament la Regulamentul Serviciului parcări de reședință: Art. 14 lit. 
a) se modifică și va avea următorul conținut: ”Cap.IV. Contravenții și  sancțiuni – ”ocuparea 
unui loc în parcarea de reședință fără contract de închiriere se sancționează cu amendă de 
la 500 de lei la 1000 de lei aplicabilă deținătorului vehiculului”.  Se elimină ”cu condiția ca 
dispozitivul de blocare să  fie ridicat și închis cu lacăt de către proprietarul locului de 
parcare”.  
2. Amendament la Regulamentul Serviciului parcări cu plată: La Art. 8, Zona A se rectifică 
astfel: ”Parcarea fiind permisă maxim 2 ore în loc de 3 ore.  
3. Art. 3 alin. (1) se modifică și va avea următorul cuprins: (1) În interiorul zonelor de aplicare 
a sistemului de tarifare, parcarea este permisă numai în locurile de parcare semnalizate cu 
indicatoare de circulație,  după următorul program: luni-vineri între orele 08,00-17.00 – cu 
tarif, orele 17,00-08,00 – fără tarif; sâmbătă-duminică – fără tarif; Duminica Piața Obor – 08-
14,00 – cu tarif Piața Obor, strada Pădurii și strada Căpitan Ignat (între strada Pădurii și 
Penitenciar vechi Arad), excepție fac parcările ale căror acces este controlat prin bariere și 
parcările subterane, supraterane al căror regim de funcționare, respectiv al căror program 
de funcționare vor fi stabilite prin hotărâri ale Consiliului Local al Municipiului Arad.  În afara 
programului stabilit la alineatul (1) în sărbătorile legale și cu ocazia unor evenimente special 
mediatizate de autoritatea publică locală, parcarea este gratuită”.  
Dna Waas L: - Mulțumesc. O să le luăm în ordine... 
Dl. Bognar L: - Acest amendament .....?  
Dna Waas L: - Vă rog, domnule Ștefan, dați-i un răspuns domnului Bognar! Nici eu nu am 
înțeles întrebarea domnului Bognar! Vă rog repetați, domnule Bognar!  
Dl. Szuchanszki Ș: - Este vorba de parcări de reședință cu dispozitivul blocat? La acela vă 
referiți ?  
Dl. Faur L: - Domnule Bognar, în forma inițială  a regulamentului,  se prevedea, la Capitolul 
”Sancțiuni”,   că această sancțiune pentru ocuparea neîndreptățită a locului de parcare se 
aplică doar dacă acel dispozitiv de blocare a fost ridicat și asigurat cu lacăt de către chiriași, 
adică de către cel care are parcarea. Prin amendamentul propus de către doamna Naaji, pe 
care noi, cel puțin, o să ni-l însușim, aplicarea acelei contravenții nu mai este condiționată 
de ridicarea și blocarea dispozitivului respectiv. Despre aceasta este vorba!  
Dna Waas L: - Supun la vot amendamentul, punctul 1 din amendament.  

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate - 22 consilieri prezenți. 

Dna Waas L: - Supun la vot punctul 2 din amendament. 
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Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate - 22 consilieri prezenți. 

Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 
Dna Waas L: - Supun la vot punctul 3 din amendament. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate - 22 consilieri prezenți. 

Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru întreg amendamentul doamnei Naaji. 
Dna Waas L: - Și acum, întreg proiectul  
Dna Stepanescu L: - A, mai avem un amendament, îmi cer scuze, al domnului Stana. Vă 
rog! 
Dl. Stana F: -”Se completează Anexele 1.1 și 1.2 la Regulamentul Serviciului de organizare, 
amenajare, întreținere și exploatare a parcărilor cu plată amenajate pe domeniul public și 
privat al Municipiului Arad,  cu o nouă poziție, în care se prevede tariful de 2 lei pentru 
jumătate de oră.  

Se completează Anexa 1.3 la Regulamentul Serviciului de organizare, amenajare, 
întreținere și exploatare a parcărilor cu plată amenajate pe domeniul public și privat al 
Municipiului Arad cu o nouă poziție, în care se prevede pentru zona 0 tariful de 0,40 
Euro+TVA pentru jumătate de oră, iar pentru zona 1,  tariful de 0,30 Euro+TVA pentru 
jumătate de oră”.  
Dna Waas L: - Supun la vot  

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

Dna Waas L: - Și acum supun la vot întreg proiectul. Cine este pentru? Împotrivă? 
Abțineri? On-line? Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 526 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate de voturi. 

5 
Proiect de hotărâre nr. 512/2024 privind alipirea unor imobile situate în Municipiul 

Arad, strada Nicolae Daraban, nr.2A, înscrise în CF nr. 329003 Arad și  
CF nr. 356104 Arad - inițiativa primarului 

Dna Waas L: - Supun la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate –22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 527 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru.  

6 
Proiect de hotărâre nr. 513/2024 privind alipirea unor imobile situate în Municipiul 
Arad, strada Macedoniei, nr.14-16, înscrise în CF nr. 356601 Arad, CF nr. 356604 

Arad și CF nr. 356606 Arad - inițiativa primarului 

Dna Waas L: - Supun la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 528 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 

7 
Proiect de hotărâre nr. 514/2024 privind aprobarea documentației cadastrale de 

dezlipire a unui imobil, proprietatea privată a Municipiului Arad, situat în Municipiul 
Arad, înscris în CF. nr. 366425 Arad - inițiativa primarului 

Dna Waas L: - Supun la vot. Cine este pentru ? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 529 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 

8 
Proiect de hotărâre nr. 515/2024 privind aprobarea documentației cadastrale de 

modificare a suprafeței imobilului situat în Municipiul Arad, str. Trenului, nr.132 - 
înscris în CF nr. 353399 Arad - inițiativa primarului 

Dna Waas L: - Supun la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line?  
Unanimitate – 22 consilieri prezenți.  

S-a adoptat Hotărârea nr. 530 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 

9 
Proiect de hotărâre nr. 516/2024 privind aprobarea documentației cadastrale de 

dezmembrare a unui imobil aflat în proprietatea privată a Municipiului Arad, situat în 
Municipiul Arad str. Câmpul Liniștei, nr. 29-33, înscris în CF. nr. 362649 Arad  

- inițiativa primarului 

Dna Waas L: – Supun la vot.  Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 531 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 

10 
Proiect de hotărâre nr. 517/2024 privind aprobarea procesului-verbal/stenogramei 

ședinței publice extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad  
din 6 septembrie 2024 – inițiativa primarului 

Dna Waas L: – Supun la vot. Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 532 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 

11 
Proiect de hotărâre nr. 518/2024 privind aprobarea procesului-verbal/stenogramei 

ședinței publice extraordinare a Consiliului Local al Municipiului Arad  
din 30 august 2024 – inițiativa primarului 

Dna Waas L: – Supun la vot. Cine este pentru? împotrivă Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 533 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
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Dna Stepanescu L: - Unanimitate pentru. 

12 
Proiect de hotărâre nr. 519/2024 privind alegerea președintelui de ședință pentru 

luna octombrie 2024– inițiativa primarului 

Dna Waas L: -  Propuneri, vă rog! Da, domnule Mariș,  vă rog! 
Dl. Mariș F: - Din partea grupului PNL o propun pe doamna Naaji Antoanela-Luciana.  
Dna Waas L: Mai avem și alte propuneri? Nu mai sunt. Supun la vot. 

Cine este pentru? Împotrivă? Abțineri? On-line? 
Unanimitate – 22 consilieri prezenți. 

S-a adoptat Hotărârea nr. 534 a Consiliului Local al Municipiului Arad. 
Dna Stepanescu L: – Unanimitate pentru.  

13 
Informări privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea  

Consiliului Local al Municipiului Arad 

Dna Waas L: - Dacă sunt? 
Dna Stepanescu L: - Au fost comunicate Consiliului Local!  

14 
Notificări diverse, corespondență adresată Consiliului Local al Municipiului Arad 

Dna Waas L: - Aici avem o luare de cuvânt. Îl invit la microfon pe domnul Bulumac sau nu 
mai este? Da. Trei minute,  vă rog să vă încadrați!  
Dl. Bulumac S: - Stimați domnilor viceprimari, doamnelor și domnilor consilieri, onorată 
asistență. Mă numesc Sebastian Bulumac, sunt președinte al Comitetului de părinți al clasei 
a III-a D din cadrul Liceului Național de Informatică Arad și mă adresez dumneavoastră în 
numele celor 377 de familii care au semnat un Memoriu adresat conducerii școlii, 
Inspectoratului Școlar și Primăriei Arad. Constrânși de situația creată ca urmare a demarării 
din luna februarie a anului viitor a lucrărilor de reabilitare electrică și termică a clădirii în care 
învață în prezent clasele primare, ne-am exprimat dezacordul ferm față de intenția ca elevii 
în cauză să fie relocați pentru cel puțin un an într-o clădire situată pe strada Eminescu, 
improprie pentru desfășurarea în bune condiții a cursurilor și care să garanteze integritatea 
fizică și sănătatea elevilor. De asemenea, nemulțumirea noastră, a părinților celor 400 de 
copii discriminați, vizați pentru relocare, a fost provocată și de lipsa informării prealabile și a 
dezbaterilor publice  obligatorii pentru acțiuni de un asemenea impact colectiv. În susținerea 
demersului nostru, doresc să vă supun atenției câteva articole relevante din Legea 
învățământului preuniversitar nr. 198 din iulie 2023: în primul rând beneficierii primari ai 
învățământului preuniversitar sunt elevii, nu mai citesc articolele de lege, ca să câștigăm 
timp, iar unul dintre principiile care guvernează învățământul din România este principiul 
interesului superior al elevului. Acesta presupune asigurarea cu prioritate a unui mediu 
educațional sigur și sănătos, precum și luarea în considerare a impactului deciziilor 
educaționale asupra dezvoltării copilului, punând interesele elevilor înaintea altor 
considerente. Conform articolul 146, punctul 2 – terenurile și clădirile în care își desfășoară 
activitățile unitățile de învățământ preuniversitar de stat fac parte din domeniul public local 
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și sunt administrate de către Consiliul Local, conform articolului 106 punctul 1 litera (b) – 
”elevii au dreptul de a învăța în spații adecvate desfășurării activităților didactice și conexe, 
spațiile trebuie să respecte normele de igienă, de protecția muncii, de protecție civilă și de 
pază contra incendiilor și să fie adaptate particularităților de vârstă, nevoilor de învățare și 
numărului de beneficiari primari.”  De asemenea, în lege,  sunt prevăzute o  serie de criterii 
obligatorii pentru ca un spațiu să poată găzdui desfășurarea orelor de curs. Având în vedere 
toate aceste prevederi legale, am fost neplăcut surprinși să aflăm că administrația locală și 
conducerea școlii au luat în calcul relocarea celor mai mici dintre elevi, clasele 0-4, pentru 
cel puțin un an, într-un spațiu fără curte, fără sală de sport, fără sistem de supraveghere, cu 
holuri întunecate, clădire ce se află pe o stradă cu sens unic, poluată, zgomotoasă și cu 
trotuare înguste. Societatea românească a fost martoră în ultimii ani la câteva tragedii, cu 
mare impact pe plan moral,  în urma cărora s-au descoperit  o serie de nereguli tolerate de 
către autoritățile responsabile de siguranța publică  ”se poate și așa” este un mod de a face 
lucrurile, pe care noi, părinții, nu-l mai acceptăm și facem apel pe această cale să dăm 
dovadă cu toții de maximă responsabilitate, în special, când este vorba de drepturile copiilor. 
De aceea, într-un timp foarte scurt, peste 90% din părinții copiilor din ciclul primar de la 
Liceul Național de Informatică au aderat la acest Memoriu, pe care îl aveți dumneavoastră, 
domnilor consilieri, în fața dumneavoastră și profit de ocazie să le mulțumesc public pentru 
atitudine și implicare. De asemenea, doresc să le mulțumesc și ziariștilor, care au tratat 
acest subiect cu maximă seriozitate, aducându-l în atenția opiniei publice arădene. Ne 
bucurăm că demersul nostru, se pare, după ce am aflat aseară, a găsit înțelegere la factorii 
implicați și putem anunța astăzi bucuroși că aseară am fost invitați de către doamna director 
la o ședință cu toți președinții de clase, care va avea loc în cursul zilei de joi. Ni s-a transmis 
că s-au identificat în cadrul școlii spații care vor putea găzdui orele de curs în perioada în 
care se vor desfășura lucrările de reabilitare, așa cum de altfel am solicitat și noi în Memoriu, 
la una dintre soluțiile propuse. Chiar dacă reabilitarea clădirii în care își desfășoară 
activitatea copiii noștri reprezintă o veste bună, ne manifestăm totuși îngrijorarea cu privire 
la faptul că o firmă ce avea anul trecut 11 angajați va avea capacitatea să lucreze 
concomitent la trei școli din municipiul Arad: Liceul Național de Informatică, Liceul German 
și Școala ”Caius Iacob”, cu respectarea normelor de calitate și a termenelor de execuție.  
Rugăm reprezentanții administrației locale să facă toate demersurile pentru ca firma 
câștigătoare a licitației să execute o lucrare de calitate și să respecte termenul de execuție, 
facem apel la personalul tehnic de specialitate din primărie să sesizeze din timp și cu 
maximă atenție orice nereguli care ar putea interveni în desfășurarea lucrărilor.  În speranța 
că veștile pe care le-am primit aseară sunt adevărate, vreau să le mulțumesc domnilor 
viceprimari și tuturor angajaților din aparatul administrativ al primăriei, care au vizitat școala 
în zilele acestea și au încercat cu doamna director să găsească o soluție. Am început cu 
stângul, oarecum, acest an școlar, dar se pare că lucrurile sunt pe cale de rezolvare și 
sperăm ca pe viitor să colaborăm mai bine și să comunicăm mai bine. Mulțumesc mult! 
(n.n. participanții din sală aplaudă) 
Dl. Faur L:  – Mulțumim și noi. O să vă răspund eu la această interpelare/sesizare. În primul 
rând,  vreau să vă asigur, stimați părinți, că noi am ținut și ținem, categoric, cont de 
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îngrijorările dumneavoastră și de ce ne sugerați să facem spre binele copiilor, elevilor, de la 
Liceul Național de Informatică. Apoi vreau să vă spun că în acest moment nimeni nu vrea 
să mute elevi de la Liceul Național de Informatică pe strada Eminescu! A fost doar o discuție 
din cele trei sau chiar patru variante de lucru pe care le aveam la dispoziție, pentru a duce 
șantierul la bun sfârșit, pentru reabilitarea termică a liceului, însă, cu toată responsabilitatea,  
vă spun că noi, de la primărie, n-am avut deloc intenția și nici nu am fost de acord cu această 
mutare, mergând mereu pe o soluție găsită la fața locului. Vă mai spun că am fost și astăzi, 
am fost și ieri acolo cu constructorul, cu colegii de la tehnic, cu conducerea școlii și într-
adevăr se identifică o posibilitate să facem reabilitarea termică fără să mutăm copiii din cele 
două clădiri. Într-adevăr, va trebui să facem o mutare dintr-un corp în altul, de la Iuliu Maniu 
în spate și apoi, când terminăm, altfel. Maniera în care vor aborda constructorii această 
lucrare ne va permite  să lucrăm într-o aripă a clădirii, să-i mutăm pe copii în cealaltă, când 
este gata, să-i mutăm înapoi și să le oferim câteva spații suplimentare, cu ajutorul nostru, al 
primăriei, vor fi amenajate săli de clasă, de exemplu, sălile festive, dar va rămâne la 
dispoziția copiilor atât curtea și zona acoperită de relaxare, pe Iuliu Maniu, cât și dincolo, 
parte din curte, unde se face intervenția, cu terenul de sport, unde vom face o intrare nouă, 
din stradă, ca ei să poată să vină acolo. Deci, corpul C2 și două clase din corpul C1 într-o 
primă fază a reabilitării vor fi lăsate funcționale și va fi atacat doar corpul C1, care, însă 
începe undeva în februarie, până atunci noi având tot timpul să ne organizăm, nu este mare 
lucru să facem niște lucrări de organizare în șantier și să compartimentăm puțin altfel acolo 
unde este nevoie. Așa că exact cum se lucrează și acum la Colegiul Național ”Vasile Goldiș”, 
cu elevii în școală, cum de săptămâna viitoare se va lucra la Liceul ”Adam Muller 
Gutenbrunn”, cu elevi în școală, cum s-a lucrat și la alte școli cu elevi în școală, luând toate 
măsurile de siguranță, se va lucra cu deranjul, din păcate, care totuși va exista pe perioada 
șantierului și la Liceul Național de Informatică. Vreau să vă spun că durata de execuție a 
contractului este de zece luni, din care,  cam trei va fi vacanță. O să încercăm să reducem 
cât putem noi deranjul și, repet, cam două luni de acum încolo vor mai dura procedurile de 
verificare, de autorizare, de avizare, până când vom putea da ordinul de începere a 
lucrărilor. Dacă timpul va fi bun pentru lucru,  se va lucra poate la acoperiș, ceea ce nu 
deranjează procesul de învățământ, ca să câștigăm din acel interval de zece luni cât mai 
mult timp, să terminăm mai repede, dar efectiv începerea lucrărilor în clase va fi doar pe la 
1 februarie, până atunci nu vor fi deranjați copiii, nici profesorii, nici dumneavoastră. Pe 
formula aceasta, pe care am identificat-o în aceste zile, nu se va apela nici la o mutare, nici 
la învățământ în două schimburi, în două ture, după-masa și nici nu se va renunța la after 
school. Va fi totul cum este acum, plus acel deranj inevitabil al unui șantier, care, însă, la 
final,  deși acum ne necăjește, o să ne facă probabil bucuroși că avem un alt confort termic 
acolo. Dacă, pe parcurs, există din partea dumneavoastră solicitări, așa cum ați avut astăzi, 
să știți că noi avem toată deschiderea să vă ascultăm, să ne întâlnim și facem tot ce este 
omenește posibil ca să lucrăm în condiții bune, să terminăm la un nivel de calitate și în 
termen acea lucrare. Cred că este un pic prea mult să vorbim însă despre elevi 
”discriminați”. Nu a fost nimeni discriminat! Pentru că, practic, nu am făcut nimic până acum, 
nu i-am mutat, nu intenționăm să-i mutăm. Deci, nu cred că este cineva din primărie sau din 
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consiliul local care, Doamne ferește!, vrea să discrimineze copiii noștri. Nici vorbă despre 
așa ceva! Așa că, din punctul meu de vedere,  ținem legătura în continuare, vom putea să 
discutăm orice aspect apare, un șantier în școală nu este o treabă simplă, dar nici una 
imposibilă. Și cu înțelegerea dumneavoastră, cu disponibilitatea constructorului și cu 
hotărârea noastră de a-l mobiliza cât mai repede să termine lucrarea, cred că vom putea să 
ducem la bun sfârșit acest șantier. Eu vă mulțumesc pentru înțelegere și rămânem deschiși 
la orice discuție, dacă vor mai apărea în continuare probleme. Vă mulțumesc!  
Dna Waas L: – Mulțumim, domnule viceprimar! Mai avem ultimul punct de pe ordinea de zi  

15 
Interpelări, întrebări, petiții, declarații politice şi alte probleme supuse atenţiei 

Consiliului Local al Municipiului Arad 

Dna Waas L: - Aici avem două solicitări de luare de cuvânt. Vă rog, domnule Peti Barb! 
1 

Dl. Barb P: - Aș vrea să menționez faptul că în ultima perioadă am fost contactat de foarte 
mulți cetățeni din Sânicolaul Mic în legătură cu strada Tarafului. Este unul din punctele 
fierbinți, cred că, din Municipiul Arad, unde sunt probleme destul de mari și în special cei 
care locuiesc pe străzile Clopotului și Teodor Păcăteanu. Este un deranj foarte marte acolo. 
Am dori sau cel puțin cetățenii doresc să se reînființeze punctul de lucru unde era Poliția 
Locală, pentru că acolo sunt probleme mari.  
Dl. Faur L: - Este domnul comandant al Poliției Locale? Da. Vă rog să luați în considerare 
această propunere! Și în măsura în care avem resursele necesare (umane, financiare) să 
gândim o rezolvare a problemelor pe care domnul consilier ni le-a solicitat astăzi. 
Mulțumesc! 
Dna Waas L: - Mulțumesc! Domnule Toma, vă rog! Numai puțin, domnul Toma, că s-a 
înscris la cuvânt mai devreme! 

2 
Dl. Toma O: - Da. Bună ziua! Aș vrea să supun atenției dumneavoastră faptul că tot mai 
multă lume din Micălaca se revoltă în urma tăierilor pomilor din jurul ghenelor sau viitoarelor 
ghene ecologice. Sunt niște pomi crescuți în 20, 30 de ani și retezați într-o clipă, întrebarea 
mea este dacă putem muta 2 metri, 3 metri betonul mai la stânga, mai la dreapta, să evităm 
acele tăieri, să mai salvăm ce se mai poate salva. Ce s-a tăiat, asta e! Sunt pomi marcați în 
momentul de față și pentru acele ghene ecologice, să renunțăm la pomii dimprejur, în ideea 
în care se pot reloca acele betoane ar fi o opțiune pe care ar trebui s-o reevaluăm!  
Dl. Faur L: - Da. Răspund la solicitarea dumneavoastră. Deci, în ceea ce privește tăierea 
de arbori, de copaci, să știți că, personal, sunt împotriva tăierilor de copaci. Acum, noi avem 
un proiect foarte mare la nivelul Municipiului Arad, cu zeci, sute de locații pentru acele insule 
ecologice, cum le numim noi, 228 în total, care au fost proiectate de către un proiectant 
avizat de către mai mulți avizatori și o rog pe doamna director Florea să ne explice dacă 
mai putem face acum vreo modificare a amplasamentului, ca să salvăm copacii care sunt 
în pericol să fie tăiați.  
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Dna Florea L: - Sunt stabilite locațiile, cu respectarea Ordinului nr.119, cel al Ministrrului 
Sănătății, încercăm să respectăm și ordinul și nici noi nu vrem să tăiem copacii, probabil 
toată lumea știe că eu sunt împotriva tăierii copacilor.. 
Dl. Faur L: - Să evităm atunci să-i tăiem, pe cât posibil! 
Dna Florea L: - Da, doar că trebuie să respectăm și coordonatele transmise la minister.  
Dl. Faur L: - Așa este!  
Dl. Toma O: - Dacă mergeți în zona ”Ornella”, de exemplu, pe mal, acolo, vis-a-vis, este o 
ghenă cu posibilitate de deplasare doi metri stânga-dreapta și pomul a fost retezat, arborele 
a fost retezat.. 
Dna Florea L: - Verific și încercăm să relocăm.. 
Dl. Faur L: – Da. Doamna Florea, noi nu amplasăm insulele ecologice, în general, pe 
vechile locuri ale rampelor?  
Dna Florea L: - Ba da!  
Dl. Faur L: - Păi acolo n-au cum fi copaci, dacă erau rampe!  
Dna Florea L: - Unde au fost vechile platforme, acolo s-au făcut, în general, doar că în 
Micălaca sunt foarte multe locații pe stradă, pe șosea și din cauza aceasta noi trebuie să 
căutăm locații, să nu încurcăm circulația... 
Dl. Faur L: - Bun. Însă, rugămintea mea este să țineți cont de ceea ce ne-a sugerat domnul 
consilier, pentru că este și în sensul celor pe care le gândim și noi.  
Dna Florea L: - Da, da!  
Dna Waas L: – Mai avem pe altcineva? Domnul Mayer. 

3 
Dl. Mayer S: - Aduc în atenția dumneavoastră, cât și în atenția Poliției Locale,  o problemă 
care devine tot mai mare, respectiv este pe strada Liviu Rebreanu, fiind o stradă cu facilitate 
mai accentuată de a se circula cu viteză, foarte mulți automobiliști, inclusiv și cei cu 
motociclete, circulă cu viteză foarte mare. Propun, dacă există o posibilitate, de a se 
amplasa niște elemente de reducere a vitezei, plus că sunt și două unități de învățământ, o 
grădiniță și o școală în apropierea acelei străzi. 
Dl. Faur L: - Da, domnule Mayer, vă rugăm frumos,  o solicitare scrisă, știți că astfel de 
lucruri se hotărăsc în cadrul Comisiei de Sistematizare a Circulației, unde sunt specialiști 
care spun ”se poate”, ”nu  se poate”. Și atunci pornim procedura de la o sesizare. Și mai 
știți că întotdeauna când se cer astfel de lucruri sunt două opinii: unii care doresc și alții care 
sunt împotriva unor limitatoare de viteză, dar fiind și școli poate că ar fi bine să avem o 
cerere și să o dezbatem. 
Dl. Mayer S: - Mulțumesc!  

4 
Dl. Cheșa I: - Doamna președinte, domnule Mayer, dumneavoastră știți foarte bine care 
este procedura,  eu tot timpul am să vă reamintesc să facem administrație aici și nu politică, 
dumneavoastră ați politizat acest subiect! Nu! Politica nu este aici, aici este administrație! 
Știți foarte bine demersurile, trebuie să depuneți cerere la comisia de sistematizare, este 
simplu! Ați vrut să vorbiți la microfon să faceți politică! Nu este cazul! 
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5 
Dl. Stana F: - Dacă-mi permiteți o intervenție legat de acest subiect? S-a discutat de multe 
ori problema circulației, cu viteză, pe străzile din municipiu și una dintre soluții a fost aceea 
a radarelor fixe, care a evoluat către sistemul de supraveghere video, în care am înțeles că 
s-a pus una dintre cerințe, să avem un număr de camere capabile să înregistreze viteza. 
Care mai este starea acelui proiect?  
Dl. Faur L: - Da. Cine face o prezentare? Domnul Toma? Deci eu pot să vă spun că acel 
proiect este în procedură, cred acum, de achiziție. Nu știu, avem de la Direcția Tehnică pe 
cineva aici? Nu avem?  
Dl. Toam A: - În ceea ce privește suportul tehnologic... 
Dl. Faur L: - Mă scuzați, o să vă răspundem în scris, în cazul acesta, la întrebarea 
dumneavoastră,  în ce situație este proiectul cu camerele! Oricum, el este unul dintre  
proiectele noastre pe ”smart city digitalizare” foarte important. 
Dl. Toma A: - Și la Arad, ca și în alte reședințe de județ,  se are în vedere realizarea unui 
astfel de suport tehnologic, dar în momentul de față, în România, nu există suportul legal și 
nu există nicio cameră omologată pentru înregistrare viteze în interiorul unităților 
administrativ- teritoriale, prin sistemele de supraveghere video. Am vrea și noi să folosim ... 
Dl. Faur L: – Asta nu înseamnă că nu se va putea reglementa această situație, pe măsură 
ce vor apărea astfel de sisteme. Eu știu că, totuși, în afară de Arad, mai există la Sectorul 
6, ce-i drept în altă parte n-am mai auzit să fie, un astfel de proiect, În București, la Sectorul 
6. 
Dl. Toma A: - ....o discuție la nivel de MAI, până la sfârșitul anului se speră reglementarea 
și normarea.  
Dl. Faur L: – Discutăm cu parlamentarii ! 
Dna Waas L: - Domnule Costea ați ridicat mână că doriți să interveniți. Vă rog!  
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Dl. Costea I: - Da. Mulțumesc!  Acum, dacă îl am alături pe domnul Toma, aș avea o 
întrebare pentru domnul Toma, ceea ce înseamnă responsabilitatea Poliției Locale,  am 
observat că Regulamentul pentru ridicarea vehiculelor staționate neregulamentar se 
bazează pe un O.G. 21/2002, dumneavoastră, din câte știu eu, ca și poliție locală,  
dumneavoastră aveți lege specială, Legea nr. 273/2020, care v-ar oferi ceva pârghii legale 
mult mai fixe, mult mai concrete, ce puteți ridica din ce zone, dar mai ales,  ce înseamnă 
mașini staționate neregulamentar, mai ales ce înseamnă spații verzi, piste de biciclete, eu 
am văzut că de-a lungul anilor s-a mai adus vorbă despre asta, nu ne-am aliniat cu 
regulamentul a ceea ce înseamnă ridicarea autovehiculelor staționate neregulamentar, v-ar 
ajuta pe dumneavoastră dacă, să zicem, Consiliul Local, Primăria s-ar adapta și efectiv ar 
modifica acest regulament, nu la O.G. de acum 22 de ani, ci la Legea nr. 273/2020. 
Dl. Toma A: - Noi am înaintat un astfel de proiect. În momentul de față, în măsura în care 
Consiliul Local oferă astfel de posibilități poliției locale și deleagă serviciul public de ridicare 
către Recons, în ceea ce privește ridicarea extinsă, permisă de Legea nr. 273/2020, singurul 
loc în care, în perspectivă, nu s-ar putea ridica de pe domeniul public din municipiul Arad ar 
fi parcările rezidențiale, care intră într-un alt areal. În rest, în funcție de decizia 
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dumneavoastră, cu resursele noastre, ale poliției locale, și cu cele ale  SC Recons, am putea 
să facem, numai că aici este și o chestiune de evaluare la nivelul populației, dacă lucrul 
acesta este dorit și a administrației și a Consiliului Local.  
Dl. Costea I: - Mulțumesc! 
Dna Waas L: - Mulțumim! Cu aceasta cred că s-a încheiat ședința pentru astăzi, ședința 
ordinară, ne vedem luna viitoare, sperăm că n-o să mai avem până la sfârșitul lunii vreo 
extraordinară sau una de îndată, dacă nu, vă doresc o săptămână frumoasă în continuare ! 
Cu bine! 
 
(n.n. ședința s-a încheiat la ora 15,42). 
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